
 1 

BROI.0002.7.2016 
 

Protokół nr XIX/16 
Z obrad XIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 27 październik 2016 roku 
   

1. Otwarcie XIX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Marek Jaskulski – Przewodniczący Rady dnia 27 października 2016 roku o godzinie 
1002 otworzył obrady XIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał radnych, następnie 
Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Stanisława Budzyńskiego – 
Wicestarostę, Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek 
organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich 
obecnych na sali obrad.  
Lista uczestniczących osób w sesji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu.  
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad XIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 20 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, starosta.  Jednocześnie Przewodniczący Rady 
poinformował, iż w myśl § 20 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku uzupełnienia / 
poszerzenia porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia wprowadzonych, nowych 
punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii właściwej komisji do 
przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów. Poinformował również, iż po 
uchwaleniu porządku obrad rada nie może w trakcie sesji dokonywać zmian przyjętego 
porządku obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż punkt 10 porządku obrad będzie realizowany wraz 
z autopoprawką przekazaną radzie powiatu w dniu dzisiejszych obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał  radnych – czy mają propozycje zmian lub uzupełnienia 
porządku obrad XIX sesji? 
Radny Roman Gołębiewski  stwierdził, że nie występuje z wnioskami o zmianę porządku 
obrad. Radny powiedział, że ma dwa wnioski formalne i przy uchwalaniu porządku obrad są 
bardzo ważne, dlatego poprosił Przewodniczącego Rady o odpowiedź, bo to rzutuje na dalsze 
procedowanie na dzisiejszej sesji. Radny ponowił pytanie w sprawie funkcjonowania klubu 
radnych Prawa i Sprawiedliwości przy Radzie Powiatu we Włocławku. Dwie sesji temu na 
koniec sierpnia br. Przewodniczący Rady odpowiedział, że wniosek zostanie rozpatrzony 
zgodnie z procedurami obowiązującymi w Starostwie. Minął odpowiedni czas, żeby w tej 
sprawie podjąć kroki i decyzję. Radny pyta dlatego, że klub radnych przy obradowaniu na 
sesji ma swoje prawa, swoje możliwości i obowiązki. Dla radnych jest ważna informacja czy 
klub istnieje i w jakich realiach w tej radzie pracuje się. Radny powiedział, że do końca 
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sierpnia br. powinien być przedstawiony radzie, przez starostę, kandydat na członka zarządu 
powiatu. Radny zapytał Przewodniczącego Rady – czy ten kandydat został przedstawiony. 
Artykuł ustawy stanowi, iż zostaje przedstawiony kandydat radzie powiatu. Dlaczego radni 
o tym kandydacie nic nie jest wiadome i dlaczego tego punktu nie ma w dzisiejszym 
porządku obrad?  
Przewodniczący Rady powiedział, że w sprawie klubu radnych kontaktował się 
z przewodniczącym Klubu Radnych PiS przy Radzie Powiatu we Włocławku, Panem 
Andrzejem Stasiakiem, którego poprosił o zabranie głosu. 
Radny Andrzej Stasiak poinformował, iż na chwilę obecną są kontrowersje między 
pełnomocnikiem a stanowiskiem klubu radnych PiS przy Radzie Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Klubu stwierdził, że klub został powołany prawidłowo. Kwesta jest 
wyjaśnienia czy władze, które na chwilę obecną są i wysuwały takie wątpliwości – czy są 
zasadne. Według Klubu wątpliwości nie są zasadne. Klub został powołany przy wsparciu 
pełnomocnika i przy wiedzy pełnomocnika. Nie było działań, które sygnalizowałyby, że klub 
powstał nieprawnie. Tego stanowiska Klub się trzyma.  
Przewodniczący Rady w sprawie powołania członka zarządu powistu poinformował, iż 
wpłynęło pismo do przewodniczącego od Pana Starosta, w którym przedstawił na stanowisko 
członka zarządu Panią Joannę Kurant. W dniu dzisiejszym wniosek ten nie będzie głosowany, 
gdyż starosta jako przewodniczący i zarząd, nie widzi jeszcze potrzeby na powołanie. Prawo 
daje taką możliwość, że nie trzeba tego czynić na dzisiejszej sesji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 
obrad XIX sesji? Radni nie wnieśli propozycji zmian i uzupełniania porządku obrad XIX 
sesji.    
Przewodniczący Rady w związku z brakiem propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, 
niniejszym stwierdził, że porządek obrad XIX, po przyjęciu przez Wysoką Radę, zmian sesji 
składa się z 17 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad XIX sesji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1007 na obrady rady przybył radny Pan Zygmunt Wierzowiecki. Na sali obrad było 
18 radnych.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XIX Sesji: Panią Elżbietę Płoszaj i zapytał  czy wyraża Pani 
zgodę?  
Pani Elżbieta Płoszaj wyraziła zgodę. 
Przewodniczący Rady zaproponował powołać na sekretarza obrad XIX sesji Pana Jana 
Krzyżanowskiego i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Pan Jan Krzyżanowski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pani Elżbieta Płoszaj była Sekretarzem 
obrad XIX Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Jan Krzyżanowski był Sekretarzem 
obrad XIX sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
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Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XIX Sesji zostali: Pani Elżbieta Płoszaj i Pan Jan Krzyżanowski.  
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady 
protokołuje: Pani Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
   O godzinie 1012 na obrady rady przybyli radni: Pan Jerzy Pawłowski i Pan Roman 
Tomaszewski. Na sali obrad było 20 radnych.  
 
5. Przyjęcie protokołu nr XVIII/16 z dnia 19 września 2016 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 30 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XVIII Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w  katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 31 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać zastrzeżenia lub poprawki 
do protokołu udostępnionego w trybie § 30 ust. 6, nie później jednak niż do chwili 
rozpoczęcia kolejnej sesji rady powiatu, w trakcie której protokół ma być przyjmowany. 
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż w myśl paragrafu 31 ust. 2 Statutu 
Powiatu - protokół z sesji udostępniony w trybie § 30 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione 
zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze 
aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „jeżeli nie usłyszę 
sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza 
przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Przewodniczący Rady 
poinformował, iż jeżeli nie usłyszy sprzeciwu a sprzeciwu nie usłyszał, to uważa, że rada 
powiatu przyjęła protokół nr XVIII/16 z dnia 19 września 2016 roku.  
O godzinie 1014 na obrady rady przybyła radna Pani Jadwiga Fijałkowska. Na sali obrad było 
21 radnych.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

19 września 2016 roku do dnia 14 października 2016 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 października 
2016 roku do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 75 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 19 
września 2016 roku do dnia 14 października 2016 roku zawierające informację z posiedzenia 
z dnia 19, 22 i 29 września  2016 r., 5, 12 i 14 października 2016 r. W dniu dzisiejszych obrad 
radni otrzymali sprawozdanie starosty z działalności zarządu w okresie od dnia 
15 października 2016 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  20, 24 i 26 
października 2016 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. Jednocześnie 
poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Radny Roman Gołębiewski zadał pytanie w sprawie posiedzenia zarządu powiatu z dnia 24 
października br. Ze sprawozdania wynika, że zarząd powiatu przystąpił ponownie do 
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opracowania Statutu Powiatu Włocławskiego. Okazuje się, że sprawy podnoszone przez 
radnych na ostatniej sesji, przynajmniej w części okazały się słuszne. Uchwalony statut 
zawiera wady. Radny nie chciałby dyskutować o sprawach metrytoirycznych, bo temat został 
przekazany do Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Radny – 
zapytał, jaki jest dalszy tok postępowania związany z uchwalaniem Statutu Powiatu 
Włocławskiego? Radny  zadał pytanie w sprawie posiedzenia zarządu powiatu dwudniowego 
i sprawy rozstrzygnięcia konkursu na dyrektora Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej 
„Małgosia” w Brzeziu. Z informacji wynika, iż konkurs wygrała Pani Joanna Kurant. Radny 
zapytał czy to jest ta sama osoba, która została wskazana przez starostę na etatowego członka 
zarządu powiatu oraz poprosił ogólne wyjaśnienie tej sytuacji. Wszyscy powinni przyznać, że 
osoba wskazana na członka zarządu wygrała konkurs na dyrektora jednostki powiatowej. 
Świadczy to o pewnych rzeczach. Radny poprosił Pana Starotę o kilka słów wyjaśnienia dla 
powiatu dwóch strategicznych spraw.  
Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski odniósł się do Statutu Powiatu i powiedział, że 
statut został opublikowany w  Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego. Było kilka uwag. Z informacji, które uzyskano, to Przewodniczący Rady 
wystosował pismo do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, że pozytywnie ustosunkowuje 
się do uwag i powtórnie statut zostanie w tych punktach przeanalizowany i że będzie to 
wykonane do 15 listopada 2016 r.  Jeżeli radni będą pytali o szczegóły, to odpowiedzi udzieli 
Pan Lech Chymkowski. W dniu 15 listopada 2016 r. odbędzie się sesja. Przewodniczący 
Rady prosił Przewodniczącego Komisji Administracji, żeby odbyło się posiedzenie komisji. 
Zarząd powiatu zajął się tym tematem i przedstawił propozycje w statucie. W sprawie Pani 
Joanny Kurant – pan Starosta powiedział, że jest to ta sama osoba, która została zgłoszona na 
stanowisko członka zarządu powiatu. Były dwa konkursy i były ogłoszone w BIP, i każdy 
miał prawo startować. Pani Kurant starostowała do konkursu i go wygrała. W dniu 26 
października 2016 r. zarząd zatwierdził kandydaturę. Starosta nie podpisał jeszcze umowy. 
Jeżeli pani Kurant podpisze umowę, to musi być rozstrzygnięcie. Nie może być tak, że będzie 
pracownikiem i członkiem zarządu. Każdy ma prawo dokonać wyboru. Starosta rozmawiał 
z panią Kurant i starosta złożył stosowny dokument do Przewodniczącego Rady. Jeśli będą 
dalsze kroki dziania, to starosta będzie informował czy to na następnej sesji, i starosta wyraził 
nadzieję, że do końca roku ta sprawa zostanie unormowana. Obecnie zarząd pracuje 
czteroosobowo. Nie ma określonego w statucie ani w zasadach, w jakim terminie musi być 
wyłoniony członek zarządu. Zarząd funkcjonuje. Co do dalszych działań pan Starosta będzie 
Radę Powiatu informował na bieżąco.  
Pan Karol Matusiak zadał pytanie w sprawie siódmego posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 
14.10.2016 r. Zarząd przyjął wykaz przedsięwzięć w zakresie inwestycji i zakupów 
inwestycyjnych, remontów planowanych na rok 2017. Radny zapytał czy taki wykaz, przed 
uchwaleniem budżetu, można otrzymać?  
Starosta Włocławski powiedział, że zarząd poprzyjmował wnioski z poszczególnych komisji 
rady, kierowników jednostek organizacyjnych. Wersja budżetu, którą zarząd przyjmie to 
będzie w dniu 15 listopada 2016 r. Budżet będzie do wglądu. Nad projektem budżetu cały 
czas zarząd pracuje. Pewne propozycje zostały złożone, zarząd przyjął. Wersja budżetu 
oficjalna będzie przyjęta najpóźniej do 15 listopada 2016 r. Projekt będzie na stronie 
internetowej zamieszczony oraz przekazany radnym. Zarząd przyjmuje prowizorium a sesja 
budżetowa będzie w miesiącu grudniu 2016 r. Zarząd pracuje cały czas nad projektem. Zarząd 
wyraża wolę o przyjęciu pewnych zadań. Było dużo wniosków do projektu budżetu.  
Pan Piotr Stanny stwierdził, że nie będzie poruszał kwestii sprawozdania z działalności 
między sesjami, zarówno zarządu, jak i pana Starosty. Dla radnego źródłem informacji są 
protokoły z posiedzeń zarządu, do których w swoim czasie radny będzie mógł się odnieść. 
Radnego zaniepokoiła wypowiedź pana Starosty, którą przywoła a po drugie chciałby 
uzyskać w tym zakresie od pana Starosty odpowiedź. Radny jest trochę zaniepokojony 
sytuacją, która ma miejsce w radzie powiatu od kilku miesięcy. Radnemu wydawało się, że 
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działania pana Starosty idą w zupełnie innym kierunku, bo takie były słowa i zapewnienia 
pana Starosty. Pan Starosta użył w swojej wypowiedzi określenia odnośnie powołania 
członka zarządu, że nie ma w statucie określonego terminu wyboru członka zarządu. Radny 
stwierdził, że nie ma takiego terminu, bo być nie może. W związku z tym radny chciałby, aby 
rada miała pełną świadomość. Tę kwestię, o czym wcześniej pan radny Roman Gołębiewski, 
mówił, w sposób jednoznaczny rozstrzyga artykuł 31 c ust. 3 ustawy o samorządzie 
powiatowym – „W przypadku złożenia rezygnacji przez członka zarządu niebędącego jego 
przewodniczącym, starosta obowiązany jest najpóźniej w ciągu jednego miesiąca  od dnia 
przyjęcia rezygnacji lub upływu okresu, o którym mowa w ustępie 2, przedstawić radzie 
powiatu nową kandydaturę na członka zarządu”. W momencie, kiedy rezygnacja radnego 
została zaakceptowana, przyjęta, członkostwo w zarządzie powiatu Pana radnego Piotra 
Stannego ustało  z dniem 31 lipca 2016 r. Rada Powiatu miała prawo oczekiwać od Pana 
Starosty zgłoszenia nowej kandydatury do końca następnego miesiąca. Być może inni radni 
taką wiedzę mają, zaś radny takiej wiedzy nie ma, by radzie taka informacja została 
przedstawiona. Radnego to niepokoi. Radny pamięta jakie było przyspieszenie związane 
z uchwalaniem Statutu Powiatu, gdzie była dyskusja na temat nowego członka zarządu, który 
będzie umocowany jako etatowy członek zarządu. Obecnie obserwuje się olbrzymie 
wyhamowanie.  Radnego niepokoi sytuacja taka, że obserwując pracę zarządu ma się do 
czynienia z sytuacją nadzwyczajną. Z analizy dokonanej przez radnego wynika, że od 23 
sierpnia 2016 r. zarząd spotkał się 14 razy, z tego 8 razy posiedzenia zarządu zwoływane były 
w trybie  nadzwyczajnym. Radny rozumie potrzebę i konieczność posiedzeń zarządu. Jednak 
z zawartej problematyki posiedzeń zarządu nie wynikała jak gdyby konieczność zwoływania 
aż tak wielkiej ilości posiedzeń zarządu w trybie nadzwyczajnym. Radny może jedynie się 
domyślać co było powodem i co było przesłanką. Dla radnego istotniejszą sprawą jest to, 
żeby radni mieli świadomość. Bardzo ważne decyzje dla Powiatu Włocławskiego zarząd 
powiatu podejmuje, bardzo często, w składzie trzyosobowym. Radny zapytał 
o reprezentatywność rady bądź powiatu w ogóle w organie wykonawczym, jakim jest zarząd 
powiatu? To wszystko nakłada się na jednoznaczną deklarację, którą pan Starosta na tej sali  
i nie tylko, składał odnośnie porządkowania kwestii personalnych w zarządzie powiatu 
i z jakich powodów chciałby pan Starosta to zrobić. Radny z tym się zgadzał. Radny dzisiaj, 
kiedy pan radny Roman Gołębiewski, podnosił kwestię poprzez swoje zapytanie – czy będzie 
ta sprawa rozstrzygana, radny był gotów żeby zaakceptować taki wniosek. Należy powołać 
członka zarządu, tak jak wcześniej to było powiedziane. Sytuacja diametralnie się zmienia. 
Radny przypomniał bardzo istotne słowa pana Starosty, które były wypowiedziane. Radny 
ceni sobie bardzo wiarygodność i uczciwość. Radni i starosta są funkcjonariuszami 
publicznymi i tego oczekuje społeczeństwo. Podczas posiedzenia rady powiatu w dniu 30 
sierpnia 2016 r. (co jest zapisane na stronie 29 protokołu) Pan Starosta zechciał użyć 
sformułowania, m.in.: „Powiat otwiera się na nowe środowiska. Starosta powiedział, że są 3 
kandydatury na etatowego członka zarządu. Do jutra Starosta Włocławski musi zgłosić 
kandydaturę Panu Przewodniczącemu Rady. Jeśli nie zostałoby to uczynione, zostałoby 
złamane prawo. To jest fakt niezaprzeczalny” .  Radny jest jednym z 21 radnych, który słowa 
Pana Starosty potraktował wówczas bardzo poważnie. Radnemu wydawało się, że pan 
Starosta zrealizuje to, co powiedział. Radny stwierdził, że czyta te publikatory, które do 
radnego docierają, które traktują o sprawach powiatu. W numerze 80 z września, czyli po 
sesji, na której pan Starosta mówił o członku zarządu, udzielił pan Starosta obszernego 
wywiadu dla Gazety Powiatu Włocławskiego Tu i Teraz. Radny wziął sobie słowa do serca, 
myślał, że miesiąc wrzesień będzie miesiącem, gdzie ta kwestia zostanie zamknięta 
i rozstrzygnięta, i radny będzie spokojny, że zarząd pracuje w składzie 5 osobowym, że 
decyzje są podejmowane z uwzględnieniem, tak jak mówił pan Starosta, szerszych środowisk. 
Tego radnemu brakuje. Na pytanie pani redaktor – jedno miejsce w zarządzie jest wolne po 
rezygnacji radnego Piotra Stannego – w najbliższym czasie skład zarządu będzie musiał być 
uzupełniony. Kogo pan zaproponuje? Czy będzie to właśnie osoba, która została zatrudniona 
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w Starostwie? Odpowiedź pana Starosty  - do której radny przywiązywał bardzo dużą uwagę, 
- nie jest tajemnicą, że będę proponował zatrudnienie jako członka zarządu Joannie Kurant 
z Brześcia Kujawskiego. Jednak zanim to nastąpi musimy poczekać, aż statut się 
uprawomocni. Zostanie ogłoszony w  Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego. Będzie zajmowała się sprawami społecznymi, oświatą i służbą zdrowia”.  
Radny myślał, że w miesiącu wrześniu br. rada będzie głosowała za powołaniem nowego 
członka zarządu w osobie pani Joanny Kurant. Radny chętnie by zagłosował. Skład zarządu 
byłby uzupełniony. Radny przypomniał, że 21 września 2016 r. statut, który został przyjęty 
przez Wysoką Radę, stał się obowiązującym aktem prawa miejscowego. Radny stwierdził, że 
niczego nie oczekuje, jedynie chciałby wyrazić zakłopotanie w jednej dwudziestej pierwszej 
części Wysokiej Rady, że tak jednoznacznie płynące słowa z mównicy na sali i z mediów, 
które pan Starosta wypowiada, nie są realizowane.  Radnego zainspirowało do zabrania głosu 
również i to, że mieszkańcy w Brześciu Kuj. zwrócili się do radnego z prośbą, aby  wyjaśnił 
problem, który ich zdaniem istnieje.  Radny jest nie tylko od tego, aby dziękować, ale od 
tego, aby próbować rozwikłać tak trudne sprawy. Pan Starosta na koniec swojej wypowiedzi 
powiedział, że może do końca roku powołany zostanie członek zarządu powiatu, to radny tym 
bardziej się zaniepokoił. Radny podjął decyzję, że swoimi niepokojami podzieli się 
z wszystkimi. Radny uważa, że w tak istotnych kwestiach, które są podejmowane, 
w kontekście przyjmowania za chwilę projektu uchwały budżetowej na rok 2017, nie stać na 
to Rady Powiatu, aby organy powiatu były zdekompletowane. Radny nie chce pisać 
scenariuszy, które są, które funkcjonują, które krążą,  w obiegu medialnym, poza medialnym. 
Radny chciałby tylko, aby czytając protokół z posiedzenia zarządu powiatu, by był 
przekonany, że jest reprezentatywny, że jest pełen skład, że w sposób odpowiedzialny zarząd 
powiatu podejmuje  najtrudniejsze, najistotniejsze kwestie. Radny stwierdził, że „mleko się 
wylało”. Po informacji udzielonej panu Romanowi Gołębiewskiemu okazało się, że pani 
Joanna Kurant już nie będzie członkiem zarządu. Powstaje pytanie – jak ta pani teraz się 
czuje, która medialnie była już desygnowana na członka zarządu? Czy to świadczy dobrze 
o powiecie? Radny stwierdził, że gorąco namawia pana Starostę, gorąco prosi, żeby właściwą 
miarą nadawać jakże ważkim kwestiom, za które przyszło odpowiadać. To jest refleksja 
radnego, pogląd. Radny nie będzie pytał o pozostałe sprawy, bo to nie jest miejsce i czas. 
Radny ma swoje przemyślenia odnośnie prac nad projektem budżetu na rok 2017 i to też 
będzie moment, kiedy będzie sesja budżetowa, by te kwestie przywołać i o nich powiedzieć.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos?  
Radni nie zabrali głosu w dyskusji.  Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy 
głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 
27 października 2016 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności 
w okresie od dnia 19 września 2016 roku do dnia 14 października 2016 roku. Sprawozdanie 
Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 października 
2016 roku do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 19 
września 2016 roku do dnia 14 października 2016 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 października 2016 roku 
do dnia sesji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały o uchyleniu uchwały Nr XVIII/189/16 z dnia 19 
września 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławki dla Gminy Kowal w roku 2016. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy uchylenia uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. Informuję Państwa, iż Wójt Gminy Kowal 
pismem z dnia 10.10.2016 r. wystąpił do Starosty Włocławskiego, w którym zawiadomił, iż 
zadanie, na które rada powiatu udzieliła pomocy finansowej  dotyczące zakupu kostki 
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betonowej w ilości 250 m2 na zadanie własne gminy  pn. „Utwardzenie placu przed Szkołą 
Podstawową w Więsławicach” zostało wykonane we wcześniejszym terminie niż pierwotnie 
zakładano. Tym samym pomoc finansowa zaplanowana do udzielenia Gminie Kowal przez 
Powiat Włocławski nie mogła zostać prawidłowo wykorzystana i rozliczona, ponieważ 
zadanie zrealizowane zostało w całości ze środków z budżetu gminy.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż komisja na posiedzeniu w dniu 20 października br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
uchylenia uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 września 2016 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kowal w roku 2016. Pytania dotyczyły przyczyny 
uchylenia uchwały. Po dyskusji, komisja jednogłośnie, sześcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Starosta, który ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski powiedział, że nie jest to duża kwota, jednak 
pewnych umów i zobowiązań trzeba dotrzymywać. To nie są dodatkowe środki, te środki 
finansowe były zabezpieczone. Pan Starosta wniósł o zaakceptowanie projektu uchwały. 
Następnie pan Starosta powiedział, że Pani Elżbieta Insadowska informowała starostę 
o fakcie, iż w sprawozdaniu z prac zarządu powiatu jest jeden błąd. Na stronie 4 
sprawozdania powinno być zapisane, że zarząd jednogłośnie podjął uchwałę w sprawie 
zatrudniania pani Joanny Kurant, ale nie 4 głosami „za”, tylko trzema glosami „za”. Pan 
Starosta przeprosił za popełniony błąd i poprosił radnych, żeby w swoim sprawozdaniu 
nanieśli poprawkę. Pan Starosta w punkcie 6 porządku obrad zapomniał tą informację 
przekazać.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Radni nie 
podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 27 października 2016 roku.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 roku o uchyleniu uchwały Nr 
XVIII/189/16 z dnia 19 września 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławki dla Gminy Kowal w roku 2016 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o uchyleniu uchwały Nr XVIII/189/16 z dnia 
19 września 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławki dla 
Gminy Kowal w roku 2016 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 roku o uchyleniu 
uchwały Nr XVIII/189/16 z dnia 19 września 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławki dla Gminy Kowal w roku 2016 stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy udzielenia w roku 2016 
pomocy finansowej dla Gminy Kowal w wysokości 8.600 zł z przeznaczeniem na realizację 
zadania własnego gminy pn.: „Utwardzenie placu – parkingu przy cmentarzu parafialnym 
w Grabkowie”.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż komisja na posiedzeniu w dniu 20 października br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kowal w roku 2016 na zadanie własne gminy 
dotyczące utwardzenia placu – parkingu przy cmentarzu parafialnym w  Grabkowie.  Komisja 
bez dyskusji, jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Starosta, który ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 27 października 2016 roku.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016 stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 roku w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Kowal w roku 2016 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i 
przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg powiatowych na parking strzeżony 
oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu 
na 2017 r. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Rada Powiatu, co roku określa wysokość opłat za 
usuwanie pojazdów z dróg, przechowywanie ich na parkingu strzeżonym oraz określa 
wysokość kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia, a następnie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu. Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie w podstawie 
prawnej uchwały, gdzie jest mowa o ustawie o samorządzie powiatowym - Dziennik Ustaw 
z 2016 r., pozycja 814 należy poprzez dopisanie „i pozycja 1579”. Na dzień sporządzania 
projektu uchwały nie obowiązywał w/w przepis, jednak zmiana weszła w życie z dniem 7 
października 2016 r., zatem koniecznym jest jej dopisanie.  
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Przewodniczący poprosił Pana Jerzego Donajczyka – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jerzy Donajczyk – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 5 października br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych 
z dróg powiatowych na parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2017 r. Pytania dotyczyły: wielkości kwoty jaką 
otrzymuje się z tytułu  usuwania pojazdów i parkowania na parkingu w Jarantowicach, czy 
pojazdy, które zostały skierowane na parking są odbierane, czy są przypadki, że nie są 
odbierane, w jakim najkrótszym czasie może dana osoba odebrać pojazd, dlaczego właściciele 
pojazdów tak długo czekają z odbiorem pojazdu, czy należy zgłosić do Starostwa 
Powiatowego, że dany pojazd jest zepsuty i będzie wymagał określonego czasu naprawy, czy 
pojazd może stacjonować do momentu naprawy na poboczu drogi, czy zdarzały się przypadki 
celowego porzucania pojazdów, co się dzieje w sytuacji, kiedy jest wyrok sądu o przepadku 
mienia, czy powiat odzyskuje pieniądze za parkowanie pojazdów, czy sprzedaje pojazd 
i otrzymuje tylko środki ze sprzedaży pojazdu.  Po dyskusji, Komisja jednogłośnie, pięcioma 
głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Starosta, który ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Radni nie podjęli dyskusji.  Przewodniczący Rady zapytał radnych,  kto  jest za podjęciem 
uchwały wraz ze zgłoszoną poprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 roku w sprawie ustalenia opłat za 
usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg powiatowych na parking strzeżony 
oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2017 r. 
została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i 
przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg powiatowych na parking strzeżony oraz 
wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2017 r. 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 roku w sprawie ustalenia 
opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg powiatowych na parking 
strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 
2017 r. stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
10 . Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022. 
  
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 – 
Wieloletniej prognozy finansowej oraz w załączniku nr 2 – wykaz przedsięwzięć.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż radni potrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu 
o przedstawianie, w imieniu zarządu powiatu, konieczności wprowadzenia autopoprawki.  
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż w dniu dzisiejszym nie ma 



 10 

przekazanej dla rady autopoprawki do WPF. To, co radni mają głosować, to jest materiał, 
który radni otrzymali w materiałach na sesję bez autopoprawek. 
Przewodniczący Rady  powiedział, że pierwotnie było zamierzone, aby była wprowadzona 
autopoprawka.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że jedyną rzeczą, którą skarbnik będzie chciała uzupełnić to 
jest podejmowana uchwała rady w sprawie budżetu. Chodzi o uzupełnienie informacji 
podjętej uchwały zarządu powiatu i uzupełnienie numeru uchwały zarządu z dnia 12 
października w treści uchwały podejmowanej w dniu dzisiejszym. Materiał, który był radnym 
przesyłany był wysyłany przed podejmowaną przez zarządu powiatu jeszcze decyzją 
w sprawie zmian w budżecie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że rada będzie głosowała zmiany w WPF bez 
autopoprawki.  
Przewodniczący zapytał radnych czy mają pytania? Pytań nie było.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 27 października 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 została podjęta.   
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował,, 
iż komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają pytania? Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący stwierdził, że rada będzie jeszcze raz głosowała.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zmiany 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu.  
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą dotacji 
celowej oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż komisja na posiedzeniu w dniu 20 października br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
zmian w budżecie Powiatu Włocławskiego na rok 2016. Komisja bez uwag, jednogłośnie 
siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu poprosiła o uzupełnienie w treści projektu 
uchwały informacji o podjętej przez Zarząd Powiatu nr uchwały zarządu, tj. nr 332/16 z dnia 
12 października 2016 r. Na posiedzeniu zarządu był przyjmowany projekt uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku zmieniającej budżet i jednocześnie wcześniej projekt uchwały 
zmieniający zarządu powiatu. Nie uzupełniona została jeszcze treść podejmowanej w dniu 
dzisiejszym uchwały. Skarbnik poprosiła o uzupełnienie nr uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Radni nie 
podjęli głosów w dyskusji.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 27 października 2016 r. 
następnie przewodniczący zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2016 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zmiany 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
12. Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych 
zawartych w oświadczeniach majątkowych składanych przez osobowy zobowiązane co 
roku za rok miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych 
złożonych w ciągu roku, w innych terminach, w związku ze zdarzeniami, z których 
wynika obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż przedłożona informacja dotyczy analizy oświadczeń 
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majątkowych złożonych do Starosty Włocławskiego przez członków zarządu powiatu, 
sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, 
osoby zarządzające i członków organu zarządzającego powiatową osobą prawną oraz osoby 
wydające decyzje administracyjne w imieniu starosty.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. Jednocześnie 
poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Starosta, który ustosunkuje się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosów sprzeciwu 
nie usłyszał, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 27 października 2016 roku 
Informację Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych zawartych 
w oświadczeniach majątkowych składanych przez osobowy zobowiązane co roku za rok 
miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych w ciągu 
roku, w innych terminach, w związku ze zdarzeniami, z których wynika obowiązek złożenia 
oświadczenia majątkowego.  
 
Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych zawartych 
w oświadczeniach majątkowych składanych przez osobowy zobowiązane co roku za rok 
miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych w ciągu 
roku, w innych terminach, w związku ze zdarzeniami, z których wynika obowiązek złożenia 
oświadczenia majątkowego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.   
 
13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych w 2015 r. i 2016 r. przez radnych Rady Powiatu we 
Włocławku.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż  zgodnie z dyspozycją art. 25 c ust. 1 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym radni powiatu zostali zobowiązani do 
złożenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym. Przewodniczący Rady, jako podmiot 
dokonujący analizy oświadczeń majątkowych, w terminie do dnia 30 października 2016 roku 
został zobowiązany do przedstawienia Radzie Powiatu informacji o: 
1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych  
wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi 
w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych 
przez radnych Rady Powiatu we Włocławku w roku 2015 i w roku 2016. Analizując treść 
oświadczenia, poddał badaniu wszystkie dane dotyczące: poszczególnych składników, 
dochodów, zobowiązań lub wierzytelności pieniężnych oraz porównałem złożone 
oświadczenie majątkowe i kopię PIT z poprzednimi oświadczeniami i kopią PIT.  
Przewodniczący Rady sprawdził również, czy każda z rubryk została wypełniona w sposób 
zupełny i czy osoba składająca oświadczenie dopełniła obowiązku zgodnie z wymogami 
zachowania staranności oraz czy została wyraźnie określona przynależność poszczególnych 
składników majątkowych, dochodów i zobowiązań do majątku odrębnego i majątku 
wspólnego małżonków.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają uwagi, pytania do przedłożonej informacji?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosów sprzeciwu 
nie usłyszał, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 27 października 2016 roku 
Informację Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotyczącą analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych w 2015 r. i 2016 r. przez radnych Rady Powiatu we Włocławku.   
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Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotyczącą analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych w 2015 r. i 2016 r. przez radnych Rady Powiatu we Włocławku 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady ogłosił o godzinie 1106 pięciominutową przerwę.  
 
14. Zapytania radnych 

 
O godzinie 1139 Przewodniczący Rady wznowił obrady Rady Powiatu we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie § 24 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
- zapytania radnych mogą być składane w sprawach mniej złożonych dotyczących aktualnych 
problemów powiatu a także w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym 
sprawy a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia określonego stanu 
rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  Przewodniczący poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie 
obrad rady zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez 
wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku 
obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna 
odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić swoje zapytanie składając je na 
piśmie. 
Radny Karol Matusiak powiedział, że w związku z tym, iż Przewodniczący Rady nie 
dotrzymał obietnicy, że ta przerwa będzie trwała 5 minut, radni PSL „przejęli władze” i Panie  
z mediów zrobiły zdjęcie radnych przy stole prezydialnym. Radny poprosił, aby 
Przewodniczący Rady następnym razem uwzględnił, że 5 minut powinno trwać 5 minut a nie 
25 minut.  
Przewodniczący Rady powiedział, że uważa, iż życie nie znosi pustki i wizerunek powiatu 
na tym nie stracił przez to co radni uczynili.  
 
15. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z § 23 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożoną 
w trakcie obrad rady interpelację, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez 
wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku 
obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna 
odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić swoją interpelację składając ją 
na piśmie. 
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że radni powinni się traktować  w sposób poważny, 
jeśli radni się tak nie traktują,  to chociaż należy w taki sposób traktować osoby zaproszone 
na sesję. Z pewnych spraw można żartować, ale jeśli ogłasza się przerwę na 5 minut to tego 
czasu trzeba się trzymać. Radni są po to, żeby pracować, ale są także wizerunkiem powiatu. 
Według radnego nie tak wizerunek powiatu powinien wyglądać.  Radny zapytał, jakie dotacje 
w latach  2015 i 2016 zostały udzielone przez powiat włocławski? Radny poprosił 
o przygotowanie pisemnej informacji zawierającej zestawienie z podziałem na poszczególne 
gminy wszystkich dotacji, zarówno udzielonych dla poszczególnych samorządów gminnych, 
jak i różnych instytucji, które na terenie tych gmin działają. 
Pan Zygmunt Wierzowiecki - Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że przerwa 
przedłużyła się z jego winy  i nie trwała ona 5 minut. Otóż pojawił się jeszcze jeden problem, 
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który musiał zostać omówiony na prezydium. Pan Przewodniczący Rady nie jest winny tej 
dłuższej przewie. Wiceprzewodniczący Rady przeprosił radnych.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że chce przekazać 2 informacje dla osób, które będą 
zainteresowane 2 komisjami. Radny poinformował, że na dzień 7 listopada 2016 r. to jest 
decyzja, która radny jako Przewodniczący Komisji podjął przed chwilą, zostaje zwołane 
posiedzenie Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu 
we Włocławku, na godzinę 13:00. Druga informacja jest dla osób, które zasiadają 
w doraźnym zespole ds. opracowania monografii Powiatu Włocławskiego. Wstępnym termin 
drugiego posiedzenia zespołu będzie dzień 18 listopada br. godzina 13:00. Stosowne 
zawiadomienia pisemne zostaną radnym przekazane.  
Przewodniczący Rady poinformował,  że na dzień 15 listopada zostanie zwołana XX Sesja 
Rady Powiatu we Włocławku. Jednym z punktów porządku obrad będzie sprawa dróg 
wojewódzkich. Na sesję zostaną zaproszeni przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego  
w Toruniu a także zainteresowani wójtowie/burmistrzowie i przewodniczący rad.  Ten temat 
jest istotny dla mieszkańców miejscowości położonych przy drogach wojewódzkich.  
Starosta Włocławski powiedział, że to o czym mówił Pan Przewodniczący Rady jest bardzo 
ważne i istotne. Starosta sam wnioskował o opóźnienie terminu sesji związanej z drogami 
wojewódzkimi. Wszyscy widzą, że efektów zadawalających z drogami wojewódzkimi nie ma. 
W związku z tym Starosta wraz z Przewodniczącym rady zaprosili Pana Marszałka na sesję, 
która odbędzie się w dniu 15.11.2016 r. Zaproszenie zostało wystosowane z 3 tygodniowym 
wyprzedzeniem. Starosta poprosił, aby przygotować się do tej sesji. Dobrze byłoby, aby 
w imieniu klubu radnych również wystąpili przedstawiciele. Według starosty wskazane jest 
zaprosić gospodarzy terenów, czyli wójtów i burmistrzów, radnych wojewódzkich. Problem 
jest jednym z najbardziej poważnych. Starosta zaprosił radnych na 14.11.2016.r na otwarcie 
nowych domów dla wychowanków Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej w Brzeziu. Za 
środki finansowe, które dzieci otrzymały od radnych dokonują zakupu pamiątek w swoim 
zakresie. Zostało wyłonionych 2 dyrektorów. Obecnie w trakcie jest odbiór budynku 
mieszkalnego dla mieszkańców. Radni otrzymają zaproszenia. Jeśli chodzi o Lubień 
Kujawski, to jest już po przetargach, było 9 ofert. Starosta ma nadzieję, że wszystko 
szczęśliwie się zakończy, aby zacząć realizować kolejne zadania. Wszyscy czekają 
z niecierpliwością na wyniki „schetynówek.” Konkurencja jest bardzo duża, do tej pory 
powiat miał dobre wyniki. Starosta poinformował, że może być chwilowe przesuniecie 
terminu oddania drogi powiatowej Smólsk w związku z niesprzyjającymi warunkami 
atmosferycznymi. Starosta jest przekonany, że ta droga będzie oddana i będzie służyć 
mieszkańcom. Starosta zapewnił radnego Piotra Stannego, że nie ma  ze strony pani Joanny 
Kurant jakiegoś dyskomfortu. Starosta rozmawiał w tej sprawie osobiście. W momencie, 
kiedy Starosta rozmawiał, Pani Kurant złożyła deklarację, pismo wpłynęło. Prawo nie zostało 
złamane. Starosta ma trochę inne spostrzeżeniami na pewne rzeczy. Starosta poinformował 
radnych, że była skarga do Wojewody  na uchwałę w sprawie uchwalenia statutu. Starosta 
rozmawiał z prawnikami i ten termin zostanie dochowany. Starosta powiedział, że 
w najbliższym czasie Starosta porozmawia z Panią Kurant, którą bardzo ceni. Starosta poznał 
bliżej tą osobę, rozmawiali, na pewno będą odpowiednie dokumenty. Według Starosty Pani 
Kurant będzie miała satysfakcję z tej pracy. Jeśli chodzi o projekt budżetu, to jeśli kluby 
radnych będą miały takie życzenie, to starosta przedstawi kierunki na przyszły rok. Dla 
starosty ważne są wszystkie sprawy. Na sali zostały wykonane wizerunki herbów  gmin 
z terenu Powiatu Włocławskiego. Rada może być dumna zarówno z sali konferencyjnej, która 
jest najpiękniejszą nie tylko w powiecie, ale i w mieście Włocławek oraz inwestycji, które 
zostały zrealizowane i są realizowane.  Jedyną rzeczą, która niepokoi starostę jest wysokie 
bezrobocie. Trzeba się temu tematowi przyjrzeć. Pozostałe inwestycje są lepiej lub gorzej, ale 
są realizowane. Starosta powiedział, że radny Gołębiewski otrzyma odpowiedź na zadaną 
interpelację. Budżet powiatu się zwiększa co znaczy, że powiat się rozwija. W zarządzie nikt 
nie musi być. Jeśli będzie taka potrzeba to posiedzenia będą się odbywały nawet codziennie. 
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Jeśli zarząd pracuje to znaczy, że w powiecie coś się dzieje i powiat się rozwija. W dniu 
14.11.2016 r. zostaną otwarte nowe domy w Brzeziu a 15.11.2016 r. będą potrzebne zmiany 
do budżety związane z przetargiem na domy w Lubieniu Kujawskim . To będzie jedna 
z najpiękniejszych dat,  kończąca budowę domów dziecka w Brzeziu rozpoczynająca się 
budowa domów w Lubieniu Kujawskim. Starosta podziękował radnym za współpracę. To, że 
są pytania i różnice zdań, to powinno bardziej mobilizować i zarząd, i współpracowników 
starosty do lepszej pracy. Energii  i sił staroście, współpracownikom i zarządowi wystarczy. 
Zostało 750 dni do końca kadencji i trzeba je jak najlepiej wykorzystać. 
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że bez drugiego dna, ale warto  może rozważyć to 
spotkanie z przedstawicielami samorządu województwa i zarządu dróg w późniejszym 
terminie. Radny analizując strony internetowe dowiedział się, że  do dnia 16 listopada br. jest 
składanie ofert na drogę wojewódzką Brześć Kujawski - Kowal. Ciekawiej byłoby, aby 
dyskutować o konkretach, ponieważ przy takim zamówieniu publicznym mogą się różne 
rzeczy zdarzyć. Może być za mało środków finansowych w  budżecie. Kosztorys też był 
różny na tą inwestycję. Różne środki  finansowe są w budżecie. Przetargi się różnie układają, 
nie jeden idzie za 50%, niektórym braknie tej wartości kosztorysowej. Rynek trudno 
przewidzieć w tym czasie. Radny uważa, że nic by się niestało, żeby to spotkanie odbyło się 
3-4 dni później. Nawet przy okazji kolejne sesji. Radni są po to, żeby dyskutować. Jednak 
dobrze, aby było to jakieś spotkanie  z konkretami.   
Starosta Włocławski powiedział, że  wie o tym, że 16 listopada 2016 r. jest otwarcie ofert, 
ale byłoby teraz niezręcznie zmieniać termin, ponieważ zostało wysłane zaproszenie na sesję. 
Starosta poprosił, aby sesja odbyła się 15 listopada br. Sesja jest istotna ze względu na zmiany 
w budżecie dla domu dziecka oraz uchwalanie statutu. Starosta postara się Przewodniczącemu 
pomóc i skontaktować się z asystentem marszałka. Istnieje wielkie zagrożenie 
i niebezpieczeństwo, że są tylko ogłaszane przetargi a terminy są przesuwane. W tamtej 
kadencji minęły 4 lata, w tej kadencji minęły kolejne 2 lata, i nie ma nic. Oby to się nie 
sprawdziło. Starosta nie chciałby nikogo oskarżać, ponieważ jest Przewodniczącym Zarządu 
Powiatu we Włocławku i nie wszystkie sprawy wychodzą, ponieważ są określone procedury. 
Dla Starosty najważniejsze jest to, aby to była czysta i jasna sytuacja, że zostanie wykonane 
to i to w takim czasie. Starosta zwrócił się Przewodniczącego Rady z prośbą, żeby mimo 
wszystko w dniu 15 listopada br. odbyło się posiedzenie sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Dobrym rozwiązaniem byłoby zwołanie sesji, której przedmiotem obrad byłby problem dróg 
wojewódzkich. Mimo, że zostało wysłane pismo, zawsze można znaleźć argumenty mówiące, 
aby do tej sesji się przygotować, aby nie były to wystąpienia jałowe, że radni chcą się 
popisać. Starosta powiedział, że przedstawiciele klubów radnych powinni przedstawić 
konkretne sprawy mówiące o tym, że rzeczywiście te terminy są przekładane. Na ten temat 
wiedzę ma Pan Lech Chymkowski i Starosta korzystna z jego podpowiedzi i wiedzy. Starosta 
również przygotuje swoje wystąpienie. Starosta zwrócił się do radnych również 
o przygotowanie wystąpień. Starosta zwrócił się do radnego Romana Gołębiewskiego 
i stwierdził, że warto przeanalizować tę sprawę, którą radny poruszył. Jeśli przetarg nie 
zostanie rozstrzygnięty, ze względu na brak środków  w budżecie, zostanie ogłoszony kolejny 
przetarg. Na sesji ucieczki od tematu nie będzie, ponieważ ktoś będzie musiał zająć konkretne 
stanowisko. Po otwarciu ofert powinno zostać to podane do publicznej wiadomości. 
Marszałek 17.11. br. będzie miał na ten temat informacje. Starosta, że nie chce zajmować 
stanowiska w imieniu Przewodniczącego Rady, ale zapewnił, że głos radnego zostanie 
wnikliwie rozpatrzony.  
Przewodniczący Rady powiedział, że nie neguje głosu radnego Romana Gołębiewskiego. 
Jeśli zostanie teraz zmieniony termin sesji, to Rada Powiatu staje się również niewiarygodna. 
Przewodniczący Rady powiedział, że prezydium rady zastanowi się nad tą kwestią. 
Przewodniczący Rady powiedział, że informacja o posiedzeniu została wysłana i pozostało 
jeszcze 2 tygodnie i 2 dni.. W późniejszym okresie będzie tylko gorzej, ponieważ będzie 
okres przedświąteczny.  
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Radny Karol Matusiak zapytał, czy zostały już wysłane oficjalne zaproszenia dla wójtów 
i burmistrzów? Nie zostały jeszcze wysłane oficjalne zaproszenia. O 1-2 dni 
wójtowie/burmistrzowie  mogą przesunąć swoje plany, jeśli będą zainteresowani tą kwestią. 
Radny uważa że wójtowie i burmistrzowie są bardzo zainteresowani tematem dróg 
wojewódzkich. To nie jest argumentem, aby nie przesuwać terminu. Ważnym argumentem 
jest to, żeby przetargi zostały rozstrzygnięte. Wtedy dyskusja byłaby bardziej owocna i wiele 
wynikłoby z tego spotkania. 15 listopada br. zakończy się na obietnicach i to wszystko.  
Przewodniczący Rady powiedział, że prezydium rady się nad tym zastanowi 
i Przewodniczący Rady w dniu dzisiejszym nie będzie odpowiadał na to pytanie ostatecznie.  
 
16. Wolne wnioski i oświadczenia radnych 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że 30 października br. (w niedzielę) Uczniowski Klub 
Sportowy na zlecenie Starostwa Powiatowego organizuje III Samorządowo – Oświatowy 
Turniej Piłki Ręcznej. To jest mało popularna dyscyplina, ale bardzo widowiskowa. Radny 
zaprosił wszystkich radnych na obejrzenie chociaż jednego z męczy. Turniej zaczyna się od 
godziny 9:00 i będzie trwał do godziny 15:00. Radny uważa, że warto w tym wziąć udział 
i zajrzeć do największej w Powiecie Włocławskim sali gimnastycznej znajdującej się 
w Chceniu. Ziemia choceńska jest przyjazna dla wszystkich, którzy ją odwiedzają. Warto 
kilkanaście minut poświęcić na obejrzenie takich spotkań. Radny wyraził nadzieję że 
reprezentacja powiatu też zagra w tym turnieju.  
 
17. Zamknięcie XIX Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia 27 października 
2016 r. o godzinie 1210 zamoknął XIX sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

 
Przewodniczący Rady  
 
   Marek Jaskulski 
 

       Sekretarz XIX Sesji  
Rady Powiatu we Włocławku  
 
       Elżbieta Płoszaj  

 
 

      Sekretarz XIX Sesji  
Rady Powiatu we Włocławku  
 
       Jan Krzyżanowski  
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ……….…… 
2) Marta Szarecka ……………………………………... 

 
 


